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 Eerste nieuwsbrief Aardgasvrĳ  Eiland!

Beste lezer,

Voor u ligt de eerste Groene Courant. Hierin houden wij u op de hoogte van het project Aardgasvrij Eiland 
en in de toekomst ook van ander groen nieuws. 

In dit eerste exemplaar leest u het verslag terug van de bewonersbijeenkomsten die op 9 februari zijn 
georganiseerd door de werkgroep Communicatie & Participatie. Tijdens deze bijeenkomsten konden 
bewoners van Nieuw-Dokkum reageren op de ideeën om aardgasvrij te worden. 

We hebben de opmerkingen zo goed mogelijk verwerkt in het 
projectplan. In dit plan staat hoe we het project willen aanpakken. 
Hierover neemt de neemt de gemeenteraad in mei een besluit. 

Heeft u vragen, ideeën of opmerkingen? Neem dan gerust contact 
met ons op. Dit contact loopt via de gemeente. 
Stuur een e-mail naar duurzaam@schiermonnikoog.nl of bel ons via de 
gemeente op (0519) 53 50 50. 

Johan Duut

Projectleider Aardgasvrij Eiland

Wat is Aardgasvrĳ  Eiland?

In dit project werken de gemeente 
Schiermonnikoog, WoonFriesland, De 
Sintrale, Liander, Stedin en de Friese 
Milieu Federatie samen met eilanders 
aan het aardgasvrij maken van 
Schiermonnikoog. We beginnen met het 
besparen van gas in woningen en nieuwe 
verwarming voor de buurt 
Nieuw-Dokkum.

DeGroeneCourant



Verslag bewonersbĳ eenkomst

Op 9 februari is er een bewonersbijeenkomst geweest. Bijna zestig bewoners kwamen in de middag en 
avond in het dorpshuis langs om te horen wat de stand van zaken van het project voor Nieuw-Dokkum is. 

Projectleider Johan Duut stelde tijdens de bijeenkomsten drie ideeën voor:

1. Anders koken: overstappen van koken op gas naar inductie. 
 Niet alleen voor de wijk Nieuw-Dokkum, maar voor het hele eiland. 
2. Gas besparen: isoleren van woningen voor het hele eiland. 
3. Duurzaam verwarmen: een warmtenet voor de wijk Nieuw-Dokkum verder ontwikkelen en het   
 voorstel om 22 woningen aan dit plan toe te voegen.

Over de drie ideeën gingen de aanwezigen in gesprek en konden zij vragen stellen. 

Verderop in deze “Groene Courant” vindt u meer informatie over deze ideeën.

Gemeenteraad

In mei worden de voorstellen voor het project 
behandeld in de gemeenteraad van Schiermonnikoog. 
Zij moeten besluiten of zij zich kunnen vinden in deze 
plannen en de uitbreiding van het gebied voor het 
warmtenet. 

Volledige presentatie met verslag

De volledige presentatie met het verslag van deze 
bijeenkomsten kunt u inzien op de website van de 
gemeente: 
(www.schiermonnikoog.nl/programma-aardgasvrije-wijken)
of afhalen bij de balie van het gemeentehuis.

Projectleider Johan Duut stelde tijdens de bijeenkomsten drie ideeën voor:

Anders koken: overstappen van koken op gas naar inductie. 
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Gas besparen

Om gas te besparen wil het projectteam ook helpen bij het isoleren van 
woningen. In het voorstel aan de gemeenteraad wordt ingezet op hulp aan 
bewoners op het hele eiland om gas te besparen, dus niet alleen voor bewoners 
in Nieuw-Dokkum.

Johan Duut: “Met de hoge gasprijzen en de afhankelijkheid van aardgas uit het 
buitenland willen veel bewoners graag aan de slag om gas en dus geld te 
besparen. Daarom gaan we iedereen helpen die dat wil. Dat willen we onder 
andere doen met een gratis Wat-is-Wijs-advies voor woningeigenaren. 
Dit is een praktisch advies over maatregelen om gas te besparen, wat het kost en 
hoe je het kunt betalen. 

We gebruiken binnen het project de ‘gasbespaarschijf van vijf’. Zo kunnen alle woningen via kleinere en 
grotere stappen uiteindelijk helemaal aardgasvrij worden.”

Anders koken

Het eerste idee is om snel te starten met het overstappen van koken op gas naar 
koken op inductie. 

Voor het overstappen op inductie wil het projectteam bewoners hulp en subsidie 
geven. Het voorstel aan de gemeenteraad is om deze overstap voor alle woningen 
op Schiermonnikoog mogelijk te maken.

Johan Duut: “Dit is een mooie eerste stap die voor de meeste mensen ook snel uit te voeren is. En mensen 
die al zijn overgestapt, zijn positief over het koken op inductie. Koken gaat sneller en de kookplaat is 
makkelijk schoon te houden. Bovendien gaat de energie ook echt de pan in en er niet omheen, zoals bij 
een gasvlam wel het geval is. Op je energierekening bespaar je met inductie geen geld, maar het is wel 
beter voor het milieu.”  
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Contact

De Groene Courant is een uitgave van ‘Aardgasvrij Eiland’ met nieuws over het project en ander groen 
nieuws van de betrokken partijen.
Aardgasvrij Eiland is een samenwerking van de gemeente Schiermonnikoog, WoonFriesland, 
energiecoöperatie De Sintrale, Liander, Stedin en de Friese Milieu Federatie. 
De Groene Courant wordt samengesteld door de werkgroep Communicatie & Participatie. 

Heeft u vragen of opmerkingen? Neem dan gerust contact met ons op. Dit contact loopt via de gemeente. 
Stuur een e-mail naar duurzaam@schiermonnikoog.nl of bel ons via de gemeente op (0519) 53 50 50.

Duurzaam verwarmen met een warmtenet

Het derde idee - en het idee waarmee het project is begonnen - is het duurzaam 
verwarmen van Nieuw-Dokkum met een warmtenet. Een warmtenet lijkt voor 
Nieuw-Dokkum de beste mogelijkheid om de woningen en andere gebouwen in 
deze wijk te verwarmen zonder aardgas. 

Mogelijkheden onderzoeken
Er zijn naast aardgas een aantal mogelijkheden om een woning te
verwarmen. Zo werd tijdens de bijeenkomsten gevraagd of waterstof een
mogelijkheid is. Dat is het voor Nieuw-Dokkum waarschijnlijk niet. Vanuit het
project worden de technische voor- en nadelen van alle mogelijkheden de
komende tijd op een rij gezet. We onderzoeken op deze manier of een warmtenet 
nog steeds de beste optie is. In juni komt er een volgende bewonersbijeenkomst. 
Hierover vertellen we dan meer.

Instemming bewoners Nieuw-Dokkum
Als het warmtenet de beste keuze blijkt, dan moeten huurders en woningeigenaren nog instemmen. 
Anders komt het er niet. Als zij akkoord gaan, dan kan het warmtenet in 2026 klaar zijn. Inwoners in 
Nieuw-Dokkum krijgen dan een warmteketel thuis. Deze ketel verwarmt dan de woning vanuit dit 
warmtenet.

Willem Dijkstraat
Vanuit het project stellen we 
aan de gemeenteraad voor 
om 22 woningen aan het plan 
toe te voegen. Johan Duut: 
“Die woningen staan aan 
de westkant van de Willem 
Dijkstraat en het is logischer 
om die mee te nemen als het 
warmtenet daar toch al langs 
gaat.” 


